
Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

A więc wznawiam obrady po przerwie i zajmiemy się teraz w uchwaleniu budżetu na 2024 

rok, zanim przejdziemy do głosowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy na 2024 rok, najpierw będziemy procedować nad autopoprawką do projektu budżetu i 

w tym momencie otwieram dyskusję i proszę Panią Skarbnik o informację w sprawie 

autopoprawki do projektu budżetu. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

To opinie Izby obrachunkowej będzie później? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Tak potem w opinie będą przy projekcie budżetu, jeśli, a teraz tylko. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Drodzy państwo projekt budżetu został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Łodzi. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Ale słuchamy. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

14 listopada. Stosownie do zaleceń Regionalnej Izby Obrachunkowej, jak również w zakresie 

własnym, dokona na posiedzeniu komisji budżetu, komisji wspólnych w grudniu. Dokonano 

korekty budżetu, zakresie dochodów i wydatków. Chodzi o dochody została zwiększona z 

dotacjami w zakresie opieki społecznej o na plus o 37 496. Co zostało podniesione w opinii 

Regionalnej Izby Rachunkowej. Ponad to z uwagi na podjęcie uchwał przez Radę Gminy w 

zakresie podatków i opłat. Korekta dochodów na minus 17 941 podatków i opłat lokalny, 

rolny, podatek od nieruchomości transportowych zostały dochody zmniejszone o minus 17, 

minus 17 941 zł. Jeżeli dochody zostały zmniejszone to automatycznie pomniejszyliśmy 

stronę wydatkową, czyli. Zmniejszyliśmy środki rezerwy ogólnej na nieprzewidziane wydatki 

bieżące oraz wydatków od pozostałych działań. 
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Ponadto dokona korektę o 57 400 zł. W zakresie dochodów i wydatków z tytułu opłat za 

odbiór odpadów i wydatków związanych jest z odbiorem odpadów. Chce państwu powiedzieć 

również że uwagi na przyjęcie tu dochodów budżetu na plus 37 496 dotacji, która została 

przyznana na Gminę przez Wojewodę na rok przyszły. Zmniejsza się również deficyt ową 

kwoty i ulegnę ulega zmniejszeniu do wysokości 1 044 904. Biorąc pod uwagę powyższe. Na 

tych posiedzeniach zaopiniowały pozytywnie te zmiany do projektu uchwały Rady Gminy w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy wprowadza się następujące zmiany Odczytuj ę. Paragraf 

drugi projektu uchwały przedłożonej Regionalnej Izbie Obrachunkowej i przekazanej 

państwu otrzymuje nowe brzmienie. Uchwala się dochody budżetu w łącznej wysokości 31 

358 039zł. Zgodnie z załącznikiem numer jeden, w tym dochody bieżące 21 905 539 zł. 

Dochody majątkowe w wysokości bez zmian 9  452 500 zł. Paragraf czwarty projektu OP 

otrzymuje nowe brzmienie uchwala się wydatki budżetu łącznej wysokości 32 402 843 zł. 

zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

W tym wydatki bieżące w wysokości 21 768 043 zł, wydatki majątkowe w wysokości 10 634 

800 zł bez zmian informuje ponadto, że w ramach autopoprawki wprowadzono zmniejszenie 



rezerwy o 17 127 dochodów. Zmniejszenie rezerwy o 2000 celem na studiowanie 

wprowadzenia wydatku na wpłaty na rzecz publiczny przy Komendzie Wojewódzkiej Policji 

w Łodzi z przeznaczeniem na zakup psa dofinansowywanie dla Komendy Policji w 

Wieruszowie. Ponadto paragraf siódmy projektu uchwały z listopada otrzymuje nowe 

brzmienie, różnica między dochodami a wydatkami stanowi planowany deficyt budżetu w 

wysokości 1 044 804 zł, który zostanie pokryty tworzą wolnych środków z lat ubiegłych. O 

których mowa w artykule 217 ustęp 2 ustawy w tej wysokości 1 044 804 otrzymuje nowe 

brzmienie paragrafów. Sumę, czyli ustala się przychody budżetowe wysokości 1 868 392,60 

zł i rozchodów budżetu bez zmiany wysokości 823 588,60 przychody budżetu są wolne 

środki, które w nazwie stronę dochodową. Przeznaczone będą na spłaty rat kredytu wysokości 

823 588,60 zł. Zgodnie z harmonogramem spłaty rat kredytów i pożyczek natomiast pozostała 

kwota w wysokości  1 048 704 pokrywał nam brakującą pulę środków z deficyt budżetu, 

który generalnie, gdy skutkiem zaplanowania do wydatków majątkowych. Paragraf 10 

otrzymuje nowe brzmienie, w budżecie tworzy się rezerwy w ogólnej wysokości między 28 

338, 03, w tym rezerwa ogólna 78 338,03, która uległa zmniejszeniu na poczet 

dofinansowanej Komendy Policji i zmniejszona została o 17 941 z tytułu zmniejszenia 

planowanych dochodów podatkowych. Ponadto rezerwa celowa budżetu wynosi 50 000 jest 

to zgodnie z ustawą na realizację własnych zarządzania kryzysowego. Pozostała kwota bez 

zmian 400 000, która była w projekcie, pozostaje z przeznaczeniem na ten moment 

zarezerwowana na konieczność pokrycia w przyszłym 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

roku zakupu samochodu dla OSP Kol. Dzietrzkowice. Paragraf 17 wydaje się pkt. 3 gminy w 

zakresie wykonywania budżetu upoważnia się Wójta Gminy do i tutaj dodatkowy pkt. 3 

dokonywania zmian upoważnia się Wójta. do odpowiadania i wydawania dawodów i 

wydatków budżetowych w tym dokonywania przeniesień między działami klasyfikacji 

budżetowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy. W związku z 

trwającą wojną na terytorium tego państwa. W projekcie uchwały tego upoważnienia nie 

było. Chcemy, żeby po prostu ten zapis był po prostu, aby nie zwoływać kolejnej sesji w tym 

zakresie informuję, że jedna rodzina z Ukrainy będzie korzystała z tych świadczeń. 

Odpowiednie wnioski również zostały wysłane do Urzędu Wojewódzkiego w celu w celu 

przekazania środków na dofinansowanie na finansowanie świadczeń dla tej rodziny z 

funduszu pomocy Ukrainy. To są wszystkie zmiany dotyczące korekty budżetu w trybie 

autopoprawki. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję pani skarbnik. Proszę bardzo, czy są pytania do autopoprawki? Wszystko jasne. 

Analizowaliśmy to dosyć dogłębnie, więc wszyscy wiedzą, na czym to polega. Zamykam 

dyskusję i przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem 

autopoprawki do projektu budżetu na 2024 rok kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Proszę o 

odczytanie nazwisk radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Baniak Marian 
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Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Białek Tomasz 



 

Radny Białek Tomasz 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Gwizdek Maria 

 

Radne Gwizdek Maria 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kędzia Andrzej 

 

Radny Kędzia Andrzej 

za 
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Kmiecik Urszula 

 

Radna Kmiecik Urszula 

za 
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Kuna Aniela 

 

Radna Kuna Aniela 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Machynia Grzegorz 

 

Radny Machynia Grzegorz 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Merta Maciej 

 

Radny Merta Maciej 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Musiałek Jan 

 

Radny Musiałek Jan 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Olek Adam 

 

Radny Olek Adam 



za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Pawlik Tomasz za Podgórski Krzysztof 

 

Radny Podgórski Krzysztof 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Woźny Piotr 

 

Radny Woźny Piotr 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zaremba Benedykt 

 

Radny Zaremba Benedykt 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zimoch Wojciech 

 

Radny Zimoch Wojciech 

Jestem za 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo głosowało 15 radnych. Stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła Autopoprawkę. 

I przechodzimy do projektu uchwały budżetowej na 2024 roku przedłożony przez Wójta 

Gminy wraz z Autopoprawką odczytam teraz projekt uchwały numer 50 łamane przez 326 

przez 2023 Rady Gminy w Łubnicach z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Łubnice na rok 2024. Na podstawie artykułu 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 

marca 90 roku o  Samorządzie Gminnym oraz artykułu 211, 212, 214, 217, 222, 235, 236, 

237, 239, 268, 264 ustęp 3 i artykuł 266 ustęp 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 

finansach publicznych Rada Gminy uchwala co następuje. Paragraf Pierwszy uchwala się 

budżet Gminy Łubnice na 2024 rok. Paragraf dwa uchwala się dochody budżetu w łącznej 

wysokości 31 358 039 zł. Zgodnie z załącznikiem numer jeden, w tym dochody bieżące w 

wysokości 21 905 539 zł., dochody majątkowe w wysokości 9 452 500 zł. Paragraf 3 w 

ramach ogólnej kwoty dochodów wyodrębnia się pod punkt pierwszy planowane dotacje z 

budżetu państwa na realizację w zakresie z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 

zleconych gminie w wysokości 1 721 421 zł. zgodnie z załącznikiem numer jeden. Podpunkt 

2 dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż na sprzedaż na swoich alkoholowych 

wysokości oraz tytuł części opłaty za zezwolenia na sprzedaż, sprzedaż napojów 111 774,97 

zł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Zgodnie z załącznikiem numer jeden, Paragraf czwarty uchwala się wydatki budżetu w 

łącznej wysokości 32 402 843 zł. Zgodnie z załącznikiem numer 2, w tym wydatki bieżące w 

wysokości 21 768 043 zł, wydatki majątkowe w wysokości 10 643 800 zł. Paragraf pięć w 

ramach ogólnej kwoty wydatków wyodrębnia się: ppkt. pierwszy planowane wydatki na 



finansowanie zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie w 

wysokości 1 721 421 zł. Zgodnie z załącznikiem numer 2 ppkt. 2 wydatki na realizację zadań 

określonych w programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych wysokości 

101 774,97 zł. Zgodnie z załącznikiem numer 2. Ppkt 3 wydatki na realizację zadań 

określonych w programie przeciwdziałania narkomanii w wysokości 10 000 zł. Zgodnie z 

załącznikiem numer 2 Paragraf szejść ustala się Plan wydatków majątkowych w podziale na 

realizowane zadania. Zgodnie z załącznikiem numer 4. Paragraf siedem różnica między 

dochodami a wydatkami stanowi planowany deficyt wysokości 1 044 804 zł. 
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W tym kwotą wolnych środków, o których mowa w artykule 217 ustęp 2 ustawy wysokości 1 

044 804 zł. Paragraf 8 ustala się przychody budżetu w wysokości 1 868 392,60 zł. Rozchody 

budżetu wysokości 823 588,60 zł. Zgodnie z załącznikiem numer 3. Paragraf 9 ustala się limit 

zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek przeznaczeniem na: ppkt pierwszy 

pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetowego w wysokości 3 

miliony złotych podpunkt 2. Finansowanie planowanego deficytu budżetu na spłatę 

wcześniejszych zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w 

wysokości 5 milionów złotych. Paragraf 10 w budżecie tworzy się rezerwy w ogólnej 

wysokości 528 338,03 zł, w tym podpunkt pierwszy rezerwą ogólną budżetu wysokości 78 

338,03 zł, ppkt. 2 rezerwę celową w wysokości 50 000 zł. Z tego rezerwę na realizację zadań 

własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 50 000 zł. Ppkt. 3 rezerwę celową 

budżetu wysokości 400 000 zł. Z tego rezerwy na realizację wydatków statutowych 400 000 

zł. Paragraf 11 ustala się kwotę i zakres dotacji dla podmiotów realizujących zadania 

publiczne gminy 622 200 zł, w tym podpunkt pierwszy dla jednostek sektora finansów 

publicznych w łącznej wysokości 500 000 zł, w tym dotacja podmiotowa wysokości 500 000 

zł, podpór 2 dla jednostek spoza sektora finansów publicznych w łącznej wysokości 122 500 

zł, w tym dotacja celowa na zadania bieżące wysokości 122 500 zł. Zgodnie z załącznikiem 

numer 5. 
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Paragraf 12 ustala się kwoty i zakres dotacji celowych przekazanych z budżetu na 

finansowanie lub dofinansowanie zadań inwestycyjnych obiektów zabytkowych jednostkom 

niezaliczonym do sektora finansów publicznych, podmiotów realizujących zadania publiczne 

gminy w wysokości 32 300 zł. Zgodnie z załącznikiem numer 6. Paragraf 13 w ramach 

ogólnej kwoty dochodów i wydatków budżetu na 2024 rok wyodrębniać się dochody z tytułu 

opłat za korzystanie ze środowiska wydatki na realizację zadań z zakresu prawa ochrony 

środowiska. Zgodnie z załącznikiem numer 7. Paragraf 14 ustala się dochody z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wydatki na utrzymanie czystości porządku w 

gminie. zgodnie z załącznikiem numer 8. Paragraf 15 ustala się Plan dochodów budżetu 

Państwa przewidzianych do uzyskania przez gminę w związku z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej. Zgodnie z załącznikiem numer 9. Paragraf 16 upoważnia się Wójta 

Gminy do zaciągnięcia 2024 roku kredytów na sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu 

w wysokości 2 miliony złotych. Paragraf 17 w zakresie wykonywania budżetu upoważnia się 

Wójta do 
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dokonywania zmian w planie wydatków bieżących budżetu gminy, polegające na 

przesunięciach w ramach działu w zakresie środków na uposażenia ich wynagrodzenie ze 

stosunku pracy oraz składki od nich naliczane. To był pod tym pierwszy teraz podtytuł 2 

dokonywanie zmian w zakresie rocznych wydatków majątkowych w działach między 



zadaniami w ramach planów nakładów majątkowych, które nie są objęte wieloletnią prognozą 

finansową. Podpunkt 3 dokonywanie zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych, w 

tym dokonywanie przeniesień wydatków między działami klasyfikacji budżetowej w celu 

realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy związku z konfliktem zbrojnym 

na terytorium tego państwa. Paragraf paragraf 18 wykonanie uchwały powierza się Wójtowi 

Gminy. I paragraf 19 uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2024 roku i podlega 

ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym województwa łódzkiego. I teraz na wstępie proszę panią 

Skarbnik o przedstawienie opinii regionalnej izby Obrachunkowej do tego projektu. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Uchwała nr 2 przez 19 przez 2023 z dnia 27 listopada 23 roku składu orzekającego 

regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu 

Gminy Łubnice na 2024 rok. na podstawie artykuły 13 punkt 3 ustawy z 1 października 90 

roku Regionalna Izba Obrachunkowa. Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Łodzi Bogdan Mucha- przewodniczący, Łukasz Szczepanik- członek, Magdalena Budzialek- 

członek uchwala co następuje. Opiniuje się pozytywnie z uwagami projekt budżetu Gminy 

Łubnice na 2024 rok. Skład orzekający rozpatrzył złożone przez Wójta Gminy projekt 

budżetu na 2024 rok w projekcie budżetu zaplanowano dochody w wysokości 31 395 883 zł., 

w tym dochody w tym dochody bieżące w wysokości 21 943 384 do dochody majątkowe w 

wysokości 9 452 500 zł wydatki w wysokości 32 478 184 zł, w tym wydatki bieżące w 

kwocie 21 843 384 zaś wydatki majątkowe w wysokości 10 634 800. Zaplanowane dochody 

bieżące są wyższe od wydatków bieżących o kwotę 100 000 zł. tym samym planuje się 

osiągnięcie się nadwyżki operacyjnej, żeby wypełniona została zasada określoną artykule 242 

ustawy ustęp jeden ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych z wielkości 

ujętych w projekcie gminy wynika, że wydatki majątkowe w wysokości 10 634 800 zł 

sfinansowane zostaną wolnymi środkami w wysokości 1 082 300 zł. 
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Dochodami majątkowymi wysokości 9 452 500 zł. I tutaj informuję, że są to środki Polskiego 

Ładu. Za ten wpływ na ukształtowanie się wysokości wydatków inwestycyjnych założonych 

w projekcie budżetu na rok 2024 ma przeważającej części wielkość osiągniętych dochodów 

majątkowych. Mając powyższe na względzie skład orzekający podkreśla, że w projekcie 

budżetu 2024 założenia finansowe wymagają konsekwentnych działań w celu w celu 

realizacji planowanego poziomu dochodów oraz szczególnej dyscypliny ponoszeniu 

wydatków bieżących w celu zachowania ustalonego ich poziomu ocenie składu orzekającego 

analiza przekazanej do Izby materiałów skłania do wniosku, że projekt uchwały budżetowej i 

dołączone do niej załączniki opracowano w przeważającej części w sposób zgodny z 

wymogami prawa obowiązującego. Zwrócić należy uwagę na brak łączenia ze względu 

dochodów dotacji na zadania własne, 852 16 203, paragraf 203 w wysokości 37 496. Przez 

błędnie wskazany kwoty w części opisowej budżetu planie podatków w dziale 921. Zamiast 

kwoty 748 900 powinna być podana 686 900 oraz wydatkach bieżących zamiast kwoty 716, 

powinna być umieszczona kwota 654 600 . Jeżeli w trybie autopoprawki dokonana korekcje 

w tabelach, natomiast w części opisowej skorygowano wyżej wymieniony błąd na 

posiedzeniu komisji. W załączniku nr 6 plan dotacji celowych przekazanych z budżetu 

wpływów wskazano paragrafów klasyfikacji budżetowej zamiast 637 powinien być budżetem 

657, co też uczyniono w trybie autopoprawki opinia składu Orzekającego o projekcie budżetu 

gminy na 2024 sformułowaną w niniejszej uchwale, stosownie do artykułu 238 ustęp 3 

ustawy o finansach publicznych, Wójt Gminy jest obowiązany przedstawić przed 

uchwaleniem budżetu Radzie Gminy od opinii wyrażonych mniejszych wolne podstawie 

artykułu 20 ustęp jeden ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych służy odwołanie 



sporu do kolegium. 
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Czyli. Wszystko pani Pani Skarbnik? Dobrze, więc teraz proszę pana Tomasza o 

przedstawienie opinii komisji stałych Rady Gminy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Opinia numer 64 łamane przez 2023 z dnia 12 i 13 grudnia 2023 roku. Komisje, poza 

zapoznaniu się ze szczegółami, wysłuchaniu szerokich objaśnień prawnika gminy obejmujący 

omówienia dochodów, wydatków dotacji oraz planów inwestycyjnych, pozytywnie opiniują 

autopoprawkę oraz pozytywnie opinią cały projekt uchwały po autopoprawce. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję Panie Tomaszu i teraz już proszę przeskoczę przedstawienie opinii Komisji 

Gospodarki, Budżetu i Finansów w sprawie budżetu na 2024 rok panią przewodniczącą Marię 

Gwizdek. Bardzo proszę. 

 

Radne Gwizdek Maria 

Opinia nr 65 łamane przez 2023 Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów z dnia 19 grudnia 

2023 roku Komisja Gospodarki Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 19 grudnia 2023 

roku analizowała. przedłożony przez Wójta Gminy projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Łubnice na rok 2024 wraz z Autopoprawką. Komisja po zapoznaniu się ze 

szczegółami i wysłuchaniu objaśnień Skarbnika Gminy pozytywnie opiniuje projekt uchwały 

po autopoprawce i nie wnosi uwag. Podjęcie uchwały jest zasadne. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję pani Mario, otwieram dyskusję, proszę bardzo, czy są jeszcze jakieś pytanie 

projektu budżetu? Wszystko opinie są pozytywne. Wszystko zostało przeanalizowane, więc 

myślę, że nie chcę nic sugerować, ale myślę, że radni są zorientowani. chyba dogłębnie 

odnośnie projektu budżetu. 

 

Radny Woźny Piotr 

Ja mam pytanie Panie Wójcie została zapisana zmiana odnośnie Zespołu Pokornych do 

budżetu, co było wczoraj poruszane na spotkaniu. 

 

Wójt Gminy Łubnice Michał Pazek 

Zmiany zostały uwzględnione. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

No więc pytam, czy jeszcze są pytania, skoro pan Piotr pytanie nie ma więc, a więc zamykam 

dyskusję i przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały numer 50 łamane przez 326 przez 2023 wraz z autopoprawką i tym samym 

jest za przyjęciem budżetu Gminy Łubnice na 2024 rok. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Proszę o odczytanie nazwisk radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Baniak Marian. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Jestem za. 



 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Białek Tomasz 

 

Radny Białek Tomasz 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Gwizdek Maria 

 

Radne Gwizdek Maria 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kędzia Andrzej 

 

Radny Kędzia Andrzej 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kmieci Urszula 

 

Radna Kmiecik Urszula 

Wstrzymuję się. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kuna Aniela 

 

Radna Kuna Aniela 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Machynia Grzegorz 

 

Radny Machynia Grzegorz 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Merta Maciej 

 

Radny Merta Maciej 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Musiałek. Jan 

 

Radny Musiałek Jan 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 



Olek Adam 

 

Radny Olek Adam 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Pawlik Tomasz jestem za. Podgórski Krzysztof 

 

Radny Podgórski Krzysztof 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Woźny Piotr 

 

Radny Woźny Piotr 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zaremba Benedykt 

 

Radny Zaremba Benedykt 

Wstrzymuję się. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zimoch Wojciech 

 

Radny Zimoch Wojciech 

Jestem za. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo głosowało 15 radnych, 2 się wstrzymało, 13. za, stwierdzam, że Rada Gminy 

przyjęła wyżej wymienioną uchwałę na rok 2024. Oczywiście mówię o budżecie gminy i tutaj 

chciałbym pogratulować Panu Wójtowi, Pani Skarbnik i pracownikom urzędu za 

przygotowanie tego budżetu, bo budżet jest zawsze trudny i zawsze po prostu trzeba się, no 

jak gdyby troszkę namęczyć, żeby go spiąć i żeby po prostu go w jakiś sposób dopiąć. Pani 

skarbnik, szczególnie pani dziękuję za przygotowanie tego budżetu dowiesz. I to tyle, jeśli 

chodzi o. I cóż, przechodzimy już praktycznie do końca. Ostatnia ostatni projekt nam został, 

ale zanim będziemy procedować nad projektem uchwały, przejdziemy do głosowania projektu 

uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2035 i będziemy będziemy 

po prostu procedować nad autopoprawką wieloletniej prognozy finansowej i tutaj ocierając 

dyskusję proszę Panią Skarbnik również o informację w sprawie autopoprawki. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Szanowni państwo w związku ze zmianami wprowadzonymi w trybie autopoprawki do 

projektów budżetu automatycznie w projekcie WPF 2024 skorygowane zostały w załączniku 

następujące kwoty, dochody bieżące o minus 37 845, dotacje i środki przeznaczone na cele 

bieżące plus 37 496. Pozostałe dochody bieżące minus 75 341 w tym podatek od 

nieruchomości w kwocie 35 211,14. Natomiast wydatki bieżące zostały zmniejszone o 75 341 

i wynik budżetu deficyt został zmniejszony o minus 37 496 z tytułu dodatkowej puli dotacji 

otrzymanej na finasowanie wydatków. Natomiast jeżeli chodzi o przychody, zmniejszone 



zostały udział wolnych środków, finansowanie deficytu o minus 37 tys. 496 i to są te pozycje, 

które zostały skorygowane w załączniku nr jeden WPF. Część uchwały nie ulega zmianie, 

załącznik nr 1 zmieniony i projekt i skorygowany załącznik numer 2 i treść uchwały z 

nadanym numerem została przedłożona wszystkim radnym na posiedzeniu komisji wspólnych 

Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dobrze, proszę bardzo. Czy są pytania do autopoprawki? Nie ma, a więc zamykam dyskusję i 

przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za przyjęciem autopoprawki do 

wieloletniej prognozy finansowej na latach 2024-2035 kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Proszę o odczytanie nazwisk radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Baniak Marian 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Jestem za. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Białek Tomasz 

 

Radny Białek Tomasz 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Gwizdek Maria 

 

Radne Gwizdek Maria 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kędzia Andrzej 

 

Radny Kędzia Andrzej 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kmiecik Urszula 

 

Radna Kmiecik Urszula 

Wstrzymuję się 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Kuna Aniela 

 

Radna Kuna Aniela 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Machynia Grzegorz 



 

Radny Machynia Grzegorz 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Merta Maciej 

 

Radny Merta Maciej 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Musiałek Jan 

 

Radny Musiałek Jan 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Olek Adam 

 

Radny Olek Adam 

za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Pawlik, Tomasz za Podgórski, Krzysztof 

 

Radny Podgórski Krzysztof 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Woźny Piotr 

 

Radny Woźny Piotr 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zaremba Benedykt 

 

Radny Zaremba Benedykt 

Jestem za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Zimoch Wojciech 

 

Radny Zimoch Wojciech 

Jestem za 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Dziękuję bardzo głosowało 15 radnych przy jednym głosie wstrzymującym 14 za stwierdzam, 

że nawet nie przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały o wieloletniej prognozie finansowej 

i teraz przejdziemy już tutaj do odczytania uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej i tak 



uchwała numer 50 łamane przez 327 przez 2023 Rady Gminy w Łubnicach dnia 20 grudnia 

2023 roku w sprawie wieloletniej uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Łubnice na lata 2024-2035. Na podstawie artykuł 18 ustęp 2 punkt 15 ustawy z dnia 8 marca 

90 roku o samorządzie gminnym oraz artykułu 226 artykuł 227, 228, 230 ustęp 6 artykułu 243 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, Rada Gminy w Łubnicach 

uchwala co następuje. Paragraf pierwszy wieloletnią prognozę finansową Gminy Łubnice na 

lata 2024-2035. Zgodnie z załącznikiem numer jeden do uchwały wraz załączonymi 

objaśnieniami przyjętych wartości. Paragraf 2 określa się wykaz przedsięwzięć realizowanych 

w latach 2024-2027. Zgodnie z załącznikiem numer 2 do uchwały. Paragraf 3 pkt. 1 

upoważnia się Wójta Gminy Łubnice do zaciągnięcia zobowiązań związanych z realizacją 

przedsięwzięć określonych załącznikiem numer 2 do uchwały. Podpunkt 2 upoważnienia 

Wójta Gminy Łubnice do zaciągnięcia zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku 

budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania 

jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza rok budżetowy. Paragraf 4 

wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Łubnice. Paragraf 5 uchyla się uchwałę 

Rady Gminy w Łubnicach numer 43 przez 269 przez 2022 z dnia 22 grudnia 2022 roku w 

sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Łubnice na lata 2023-2039 wraz 

ze zmianami. Paragraf 6 uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2024 roku i podlega 

ogłoszeniu. I tutaj również proszę Panią Skarbnik o przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

 

Skarbnik Gminy Izabela Klatka 

Uchwała nr 2 przez 216 przez 2023 składu Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 

27 listopada 2023 roku w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej prognozie 

finansowej oraz możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Łubnice. 

Na podstawie artykułu 13 punkt 12 ustęp ustawy z dnia 7 października 92 roku o 

regionalnych izbach obrachunkowych oraz artykułu 230 ustęp 3 oraz artykułu 246 ustęp jeden 

ustawy z 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych. Skład orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi: Bogdan Mucha- przewodniczący, Łukasz Szczepanik- członek, 

Magdalena Budzialek- członek. Uchwala co następuje opiniuje się pozytywnie z uwagą 

projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2035 Gmina Łubnice. 

Opiniuje się pozytywnie możliwość finansowania na 2024 rok planowanego deficytu 

budżetowego Gminy Łubnice. Uzasadnienie składy orzekające formułując opinię zawartą w 

sentencji, przyjęła za podstawę danych wynikające z projektu uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej w tym przedsięwzięć załączono do niej prognozy kwoty długu 

przedłożonego do zaopiniowania projektu wieloletnia prognoza finansowa zawiera elementy 

zawarte w artykule 226 ustęp jeden i 2 a ustawy o finansach publicznych obejmuje lata, spłaty 

długu. Załącznik do projektu dotyczące przedsięwzięć sporządzane został w zasadzie w 

sposób zgodny z wymogami określonymi w artykule 226 ustęp 3 i 4 ustawy o finansach 

publicznych. Choć dla zadania przebudowa istniejących dróg gminnych miejscowości 

Dzierzkowice, Łubnice, Kolonia Dzietrzkowice, Ludwinów, Wójcin. Kwota limitu powinna 

wynosić 4 842 000 zamiast 4 742 000. Chodzi tu o zwiększenie nakładów do przedsięwzięcia 

jest to kwota 100 tys. zł., która została dołączona z uwagi na fakt iż przebudowa ul. Krótkiej 

będzie wymagała dodatkowych nakładów związanych z modernizacją tego rogu przy ulicy 

krótkiej. No to zadanie, no to przedsięwzięcia umowa została już podpisana, natomiast limit 

tych wydatków należy zwiększyć, więc tam się został zwiększony. Natomiast wymagać to 

będzie zapytania ofertowego i w ramach chyba około 5% można zmniejszyć Plan nakładu już 

do podpisanej umowy realizowanego przedsięwzięcia, bo te drogi są budowane nie tylko na 

ulicy krótkiej, nie dotyczy to tylko ulicy krótkiej, ale przebudowy dróg na terenie całej gminy. 

Stąd ta różnica i to było dyskusyjne. Nie byłam do końca przekonana, czy powinniśmy to 



włączać już do tego przedsięwzięcia czy odrębne zadanie. Zdaniem regionalnej możemy w 

związku z tym limit na to przedsięwzięcia w 100 000 został zwiększony. Jest to również 

uwzględnione w załączniku numer 4. Mówię o roku 24 w projekcie budżetu w budżecie 

wielkości przyjęte w projekcie wieloletniej prognozy finansowej i projekcie budżetu są 

zgodne z zakresie wynikającym z artykułu 229 ustawy o finansach publicznych, 

przedstawionej prognozy wynika nadto, że w latach 24. I 35. Spełniona zostanie zasada 

określona w artykule 242 ustawy o finansach publicznych, gdzie prognozowane dochody 

bieżące budżetu w tych latach zaplanowania wysokościach wyższych od wydatków 

bieżących. Przedłożonych do zaopiniowania prognozie przyjęto założenie, że w roku 24 w 

kwocie zobowiązań zaliczanych do długu będzie finansowana z przychodami z wolnych 

środków. Zaś w latch 25-35 z nadwyżką dochodów. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Chwileczkę przerwiemy, ponieważ pani skarbnik straciła głos. Poczekamy po prostu 

chwileczkę na panią, żeby zakończyła. Poczekamy procedujemy w tej chwili. O co? A 

chciałeś czytać? Tak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

To może. Pani Skarbnik przyjdzie to dokończy. 

 

Wójt Gminy Łubnice Michał Pazek 

Jak nie będzie mogła to ja to przeczytam. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Tomasz Pawlik 

Może część zobaczyć? Ty jesteś wolny, pani skarbnik jest wolna. 

 

Wójt Gminy Łubnice Michał Pazek 

Panie Baniak może chociaż dwu minutowa przerwa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Marian Baniak 

Można? Można ja tak oczywiście nie będziemy pani skarbnik ponaglać. Po prostu ja dopytam, 

co się stało. 


